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Тема: British Sports (The Game of Darts)
Инструкция для студентов
1. Внимательно прочитайте задания.
2.Заполните бланк ответов. Пишите чётко и аккуратно. 
3. В упражнении 4 – подчёркивайте или выделяйте жирным шрифтом слова, которые вы использовали.
4. Ответы отправляйте на konovalovanat001@yandex.ru  12.11.2021  до 15:00.
Прочитайте текст и выполните задания.
The Game of Darts
In the bar of every English pub there is a darts- board, and on most evenings, people play darts. This is a traditional English Game, developed from archery, which served military interests in the Middle Ages. The first record of something like the modern game appeared in a sixteenth - century description of a tournament where people threw missiles at a target by hand, athletes didn't use a bow. The Pilgrim Fathers, who sailed to America in 1620, played darts during their voyage. 
The darts-board has numbered sections, and the score depends on the section in which the dart lands. The darts are small, about five inches long, and have a steel point, a metal body and three feathers. A player has a set of three darts, and everyone throws them in turn. Expert players usually have their own private set of darts, but pubs always provide a set for occasional performers. Style is matter for individual, but you must have a good eye and steady hand. 
Exercise1.Which of the verbs on the left collocate with the nouns on the right. Verbs from the left column can be used several times. 
	to play
	in the Middle Ages

	to serve 
	from archery

	to throw
	a bow

	to use
	military interests

	to appear 
	darts in turn

	to develop 
	missiles

	
	darts

	
	by hand



Exercise2.Find in the text the English equivalents for these words and word combinations:
стрельба из лука, цель, пронумерованные секции, личный комплект дротиков, металлический наконечник, зоркий глаз, твёрдая рука 
Exercise3. Answer the following questions.
1. What do people usually do in English pubs on most evenings? 2. What did the archery served to? 3 When did the first game of darts appear? 4. Who played darts in 1620? 5. What does the darts-board have? 6. What must a player have? 7. Have you ever played darts?
Повторите правила употребления глаголов в Past Simple и Present Perfect.
	the Past Simple Tense
обозначает действие, которое произошло и закончилось в прошлом.
	the Present Perfect Tense
выражает завершённые действия, у которых есть результат в настоящем.

	Слова-маркеры указывают на то, когда именно произошло действие:

	yesterday (вчера), 
the day before (за день до…),
 last month (в прошлом месяце),
 last year (в прошлом году), 
two days/ one week ago (два дня/ неделю назад) , at 9pm,
 in 1998.
	already (уже), 
just (только -что),
ever (когда-нибудь) занимают место между вспомогательным и смысловым глаголом.
 never употребляется с глаголом в положительной форме, без частицы not. 
yet употребляется в конце вопросительных и отрицательных предложений.

	Правильные глаголы в Past Simple образуются с помощью окончания –ed, которое присоединяется к исходной форме глагола.  Неправильные глаголы - меняют основу.
The Pilgrim Fathers, who sailed to America in 1620, played darts during their voyage.
	Причастие прошедшего времени правильных глаголов совпадает с формой прошедшего времени Past Simple. 
У неправильных глаголов причастие прошедшего времени имеет свою индивидуальную форму, которую следует искать в таблице неправильных глаголов
He has never played darts.



Exercise4. Fill in: already, just, yet, never, ever, last, ago. 
Model: Have you booked the plane tickets yet? Actually, I booked them two days ago.
1. Прочитайте и переведите предложение, определите сказуемое: Have… booked… - Present Perfect
2. Данное предложение вопросительное, поэтому в конце предложения может быть только наречие yet
3. В ответе на вопрос сказуемое booked стоит в Past Simple, поэтому наречие времени должно указывать на то, когда именно в прошлом произошло действие - two days ago.

1. Have you booked the plane tickets___? Actually, I booked them two days ____.
2. I have ____ travelled to Asia. What's it like?  I went to China three years ___. It was amazing. 
3. Have you ____ been to Kenya? No, I've____ been there.
4. Why don't we go to Barcelona? We had a great time ____ summer. I've ___ been there twice. I'd like to go somewhere different this year. 
5. It is very noisy next door.  It seems the Johnsons have ___ come back from their trip. I think they came back ____ night.
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The Game of Darts
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